
Inspreektekst werkgroep Bezorgde Burgers ‘Ons Polde rbad’ 
 
Geachte voorzitter en commissieleden 
 
Namens een groep verontruste inwoners uit Stolwijk en omgeving willen wij onze nog steeds 
voortdurende zorg onder de aandacht brengen inzake de Vlister Openlucht Baden. We voelen 
ons daarbij gesteund door de ongeveer 1200 petitieondertekenaars. 
 
In het verleden kwam het voortbestaan van Ons Polderbad ook in het geding, de bevolking van 
Stolwijk stond op om voor haar behoud te strijden. Als gevolg hiervan werd de VOB opgericht. 
Haar taak werd het onderhouden en behouden van De Loete en Ons Polderbad. Door inzet van 
vele betrokken vrijwilligers, betrokken bedrijven, een gemeentelijke subsidie en de inzet van 
enkele betaalde krachten is dat vele jaren goed gegaan, totdat in het afgelopen jaar op diverse 
vlakken problemen begonnen te ontstaan. Verontruste burgers stonden opnieuw op om op te 
komen voor Ons Polderbad. Ons bad, gebouwd door de inwoners voor de inwoners. 
 
Als gevolg hiervan is er door de gemeente een verkenner aangesteld. Deze constateert in zijn 
verslag terecht dat er slechts 2 georganiseerde partijen waren, zijnde de VOB en ZPS om mee 
te kunnen ‘onderhandelen’. Bij andere belanghebbenden, zoals het personeel en de verontruste 
burgers, kon hij slechts ‘zijn oor te luisteren leggen’.  
Wij constateren dat het bestuur van de VOB in haar reactie aan het college op meerdere punten 
kritisch en afwijzend reageert op de bevindingen en aanbevelingen in het verslag van de 
verkenner. Ze halen eruit wat in hun straatje past en serveren de rest eenvoudig af! Saillant 
detail hierbij  is dat de heer Stoppelenburg juist door het VOB bestuur is voorgedragen als de 
ideale verkenner. 
 
Over de situatie omtrent ZPS en het personeel kunne n we kort zijn: 
Zoals wij het zien heeft de ZPS, als lokale vereniging, met haar rug tegen de muur moeten 
instemmen met een stevige verhoging van de badhuur, een bijna verdrievoudiging van de 
kioskhuur en het afpakken van de zwemvierdaagse. Voor ZPS altijd nog beter dan helemaal 
met lege handen staan, maar wel een flinke financiële aderlating. 
Het zeer gewaardeerde Stolwijkse badpersoneel heeft een slikken of stikken voorstel gekregen 
met een functie inperking en een salarisverlaging. Resultaat is dat er hooguit 1 persoon van de 
‘oude garde’ (en dan nog slechts ten dele) voor Ons Polderbad behouden is.  
Het VOB bestuur beschouwt beide onderwerpen daarmee als een ‘naar tevredenheid afgedane 
zaak’, wij zien dit heel anders! De verkenner constateert in zijn verslag dat dit bestuur een 
gebrek aan invoelingsvermogen heeft en adviseert mede daarom een aangepaste 
bestuurssamenstelling en meer betrokkenheid vanuit de gemeente. Uiteraard worden al deze 
adviezen door het VOB bestuur weggewuifd, want stel je voor dat ze geen volledige vrijheid van 
handelen meer zouden hebben. 
 
Dan naar het zakelijk belangrijkste punt van onze v erontruste gevoelens.   
Dat betreft het plan voor de ombouw van zwembad ‘De Loete’ naar een natuurgezuiverd 
zwembad. Onze verontrusting op dit onderwerp kent twee hoofdredenen waardoor wij dit een 
onverantwoorde onderneming vinden: 
 
Ten eerste: de praktische haalbaarheid: 
De bestaande natuurgezuiverde baden in ons land zijn vrijwel allemaal natuurlijke plassen of 
meren, met een organische bodem en bijbehorende biotoop. Slechts zelden bestaat een 
natuurgezuiverd bad uit een relatief kleine betonnen bak, zoals in Haastrecht. Wij hebben niet 
één natuurgezuiverd bad met een betonnen bak gevonden welke ook nog eens midden in een 
vogelbroedgebied is gelegen. De biotoop van een plas of een meer, is veel beter opgewassen  
 
 



 
 
 
 
tegen allerlei gevaren van bacteriën en parasieten afkomstig van bijvoorbeeld 
vogeluitwerpselen. En hoe hoger de temperatuur van het water, hoe groter de risico’s van 
escalatie (denk aan botulisme en blauwalg). De mogelijke gevolgen daarvan voor de 
volksgezondheid en de exploitatie zijn onvoorspelbaar en vormen een onacceptabel risico 
omdat de situatie in Haastrecht nog geen precedent kent. 
 
Ten tweede: de financiële risico’s:  
De VOB begroot haar plan op 1,4 miljoen Euro. Daarvan is 2 ton gedekt door de Leader 
subsidie, 50 duizend Euro door gemeentelijke cofinanciering en dan wordt nog dekking gezocht 
voor 3,5 ton externe financiering. Wat geeft men hiervoor in onderpand? Voor de resterende 8 
ton geeft de VOB aan zelf reserveringen te hebben gemaakt. Let wel, een stichting die van 
belastinggeld zo’n 2 ton per jaar ontvangt om twee zwembaden te exploiteren ziet dus kans om 
8 ton te reserveren en dat vervolgens in één van de baden te gebruiken voor een kostbaar 
avontuur. Een avontuur dat ons inziens ver voorbij gaat aan de uitvoeringsovereenkomst met 
de gemeente. De VOB wordt geacht de twee zwembaden te beheren, onderhouden en 
exploiteren, niet minder en zeker niet meer! Maar dit is nog niet alles! Het natuurgezuiverd 
zwembad is slechts de opstap naar een nog veel ambitieuzer plan: ‘De Poort van Haastrecht’. 
Plannen die in de verste verte niet passen bij de kerntaak van een stichting die zich gewoon 
dient te bekommeren om het efficiënt laten draaien van 2 zwembaden, ik herhaal: niet minder 
en zeker niet meer!  
Wie of wat schuilt er achter deze bizarre ambities, alleen maar dit bestuur van 6 onbezoldigde 
vrijwilligers? 
 
Wij besluiten ons pleidooi  om uw commissie met klem te vragen de gemeenteraad te 
adviseren de eerdere steun voor een natuurgezuiverd zwembad en de doldwaze plannen voor 
‘De Poort van Haastrecht’ op zijn minst te willen herbezien. Wij vragen inzage in de financiële 
administratie om zodoende duidelijkheid te verkrijgen over o.a. de exploitatie en de 
reserveringen. Als het VOB bestuur hier niet vrijwillig aan meewerkt moeten we ons echt achter 
de oren krabben! Openheid en transparantie is bij dit project ten zeerste gewenst. 
 
Tenslotte  willen wij u er op wijzen dat we ons ook ernstig zorgen maken dat - in het 
onverhoopte geval dat de VOB plannen toch doorgang vinden - de gemeente overgeleverd is 
aan de grillen van een autoritair bestuur, dat bij tegenwind heeft laten zien zomaar bereid te zijn 
in zijn geheel op te stappen. Uw presidium heeft dit tijdens de raadsvergadering over dit 
onderwerp op pijnlijke manier aan den lijve ondervonden. De plotseling ten tonele verschijnende 
extern adviseur, dhr. Crouwers, heeft ze hiervan toen maar net kunnen weerhouden. Stel dat ze 
dit dreigement op enig moment werkelijk ten uitvoer brengen nadat er voor 1,4 miljoen 
financiële verplichtingen zijn aangegaan. Wie draait er dan op voor het financiële en 
maatschappelijke debacle? Beter dus ten halve gekeerd, dan ten hele gedwaald. Wij willen niet 
dat in een dergelijk krachtenveld ‘Ons Polderbad’ het kind van de rekening wordt. Iedereen wil 
toch een leefbaar dorp met een fijn zwembad? Wij zijn bereid onze verantwoording daarin te 
nemen en kiezen dan liever voor de zelfstandige exploitatie van ‘Ons Polderbad’, want we 
vertegenwoordigen echt wel meer dan zeven personen, dat kan ik u garanderen! 
 
Dank voor uw aandacht. 


